
w w w . F D N . I R

پرسپولیســـی ها در برزخی عجیب گرفتار شـــده اند و با اینکه 

تعطیلات ناخواسته لیگ می توانست زمان مناسبی باشد برای 

اینکه به اوضاع و احوال این تیم رسیدگی شود و به مدیریت این 

تیم سروسامان بدهند، اما می بینیم که سردرگمی و مشکلات 

مدیریتی و مالی همچنان در این باشگاه حکمفرماست و هیچ 

علائمی هـــم از میل به حل این مشـــکلات در رفتار وزارتخانه 

دیده نمی شود.

حـــالا با امضای قرارداد مجدد با کارگزار برند و البته قرار دادن 

بندهایی درخصوص تعهـــدات پرداخت، این امید می رود که 

به زودی حداقل مشـــکلات مالی برطرف شـــده و تا حدودی 

فضا در این باشـــگاه آرام شـــود. هرچند زمانی می توان به آرام 

شـــدن شرایط امیدوار بود که علاوه بر عمل کردن به تعهدات، 

اعضای هیات مدیره و باشگاه نیز با یکدیگر همدل تر شوند که 

البته در این فضای مسموم کمی بعید است که افراد حاضر در 

باشـــگاه بتوانند شرایط آرامی را در ادامه راه تجربه کنند. مگر 

اینکه تغییروتحولاتی در پیکره هیات مدیره و مدیریت باشگاه 

صورت بپذیرد.

 سکوت سیاستمدارانه پیشکسوتان

یکـــی از انتظاراتـــی که هواداران پرســـپولیس ایـــن روزها از 

پیشکسوتان باشگاه شـــان دارند این است که مقابل اتفاقاتی 

که درحال رخ دادن اســـت، موضع بگیرند و با فشـــار به وزارت 

ورزش وجوانـــان شـــرایط را بـــرای حضور مدیرانـــی از جنس 

پرسپولیس و کارآمد مهیا کنند. اما برخلاف انتظار، پیشکسوتان 

باشگاه پرسپولیس این روزها روزه سکوت گرفته اند و حتی اگر 

اظهارنظری هم داشته باشند بیشتر در راستای سیاست های 

وزارت و حمایت از تصمیمات وزیر است.

در این خصوص یکی از افرادی که ارتباط خوبی با پیشکسوتان 

باشـــگاه دارد به »فرهیختگان« گفت: »همان طورکه می دانید 

باشگاه درحال خصوصی سازی است و قطعا یکی از خواسته های 

پیشکسوتان از خصوصی سازی این است که حق وحقوق آنها 

به عنوان افرادی که در سرپا نگه داشتن این باشگاه نقش مهمی 

را ایفا کرده اند، نادیده گرفته نشود. حالا اگر آنها در این روزهای 

نزدیک به خصوصی شـــدن پرسپولیس ســـکوت کرده اند و از 

تصمیم های وزیر حمایت می کنند، بی ربط به شرایطی که قرار 

است برای واگذاری سهام به آنها درنظر گرفته شود، نیست.«

با ایـــن اوصـــاف دیگر تـــا زمان واگـــذاری پرســـپولیس به 

بخش خصوصی و حضور ســـرخابی ها در بـــورس نباید انتظار 

حمایت از حقوق این باشـــگاه توسط پیشکسوتانش را داشت. 

حداقل آنهایی که با شرکت پیشکسوتان ارتباط خوبی دارند!

 رسول پناه قول 7 خرداد را داد

مهدی رسول پناه و سیدمهرداد هاشمی در یکی، دو ماه گذشته 

جلساتی را با بازیکنان تیم برگزار کرده و از آنها خواسته بودند که 

برای پیش رفتن امور باشگاه با سرعت بیشتر، کمتر علیه باشگاه 

مصاحبه کنند و اجازه بدهند که مدیران بتوانند در یک فضای آرام 

و بدون استرس مشکلات مالی و جاری باشگاه را برطرف کنند، اما 

در همین جلسات به نماینده بازیکنان اعلام شد که حداکثر تا 

15 اردیبهشت تعهدات مالی باشگاه نسبت به آنها انجام می شود 

و بازیکنـــان تا این تاریخ به مدیـــران جدید برای رتق وفتق امور 

فرصت بدهند ولی حالا چند روزی از این تاریخ گذشـــته و هیچ 

خبری از واریز مبالغ قرارداد به حساب بازیکنان نیست و همین 

موضوع باعث شده که سرخ ها از کوره در بروند و باشگاه را تهدید 

کنند که دیگر ساکت نمی مانند. شنیده می شود رسول پناه در 

تماســـی جدید با بازیکنان و همچنین مدیران برنامه بازیکنان 

خارجـــی، به آنها اعلام کرده که تا تاریخ 7 خردادماه حســـاب 

باشگاه پر می شود و تا این زمان آنها منتظر بمانند تا بخشی از 

طلب بازیکنان به حساب شان واریز شود. هرچند بازیکنان خیلی 

به این زمان جدید اعلام شـــده هم اطمینان ندارند، اما تصمیم 

گرفته اند که فعلا در این خصوص سکوت کنند.

 نه استوکس فسخ کرده و نه پرسپولیس!

موضوع استوکس با باشگاه پرسپولیس هر روز پیچیده تر از قبل 

می شـــود و جالب اینکه دست دست کردن مدیران پرسپولیس 

درقبال بی انضباطی و زیرپا گذاشـــتن بندهای قرارداد توسط 

این بازیکن، برای هواداران این باشگاه و کارشناسان فوتبالی 

بسیار عجیب است.

دیروز خبری دست به دست چرخید و خیلی زود فضای مجازی 

را دربرگرفت و آن هم فسخ قرارداد این بازیکن با پرسپولیس بود. 

هرچند در این خبر ذکر نشده بود که این قرارداد توسط کدام یک 

از طرفین قرارداد فســـخ شده و براساس کدام بندها این اقدام 

صورت گرفته است، اما برای اینکه از صحت وسقم این موضوع 

باخبر شـــویم با یکی از مدیران پرسپولیس تماس گرفتیم. این 

مدیـــر که ترجیح داد نامی از او برده نشـــود به »فرهیختگان« 

گفت: »این قرارداد از طرف باشـــگاه پرسپولیس هنوز به مرحله 

فسخ نرسیده و ما حتی هنوز مدارک خود را برای شکایت از این 

بازیکن به فیفا ارســـال نکرده ایم. ضمن اینکه اگر این بازیکن 

هم اقدام به فســـخ قرارداد می کرد قطعا ایمیل آن به باشـــگاه 

ارســـال می شـــد و تا این لحظه که من با شما صحبت می کنم 

این قرارداد از ســـوی هیچ کدام از طرفین فســـخ نشده است و 

به قوت خود باقی است.«

البته اینکه سرخ ها به دنبال شـــکایت از این بازیکن هستند، 

موضـــوع جدیدی نیســـت و پیش تر از این از طرف باشـــگاه 

پرسپولیس به آن اشاره شده است.

 پیام افشین برای سرپرست موقت

ایـــن روزها اکثر تیم های لیگ برتری برای تعطیلی لیگ آن هم 

بـــدون تعیین  تکلیف قهرمان، دســـت به یکی کرده اند و از هر 

طریقی که می توانند با سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال مکاتبه 

می کنند تا لیگ نوزدهم در همین شرایط خاتمه پیدا کند.

اما در این بین سکوت باشگاه پرسپولیس هم به مخالفان ادامه 

لیگ این قدرت را داده که هر روز با قدرت بیشتری برای تعطیلی 

لیگ برتر نقشـــه بکشند و برنامه ریزی کنند. در این بین دیروز 

افشین پیروانی بعد از مدت ها به دیدار سرپرست موقت باشگاه 

رفت و با او درخصوص برخی موارد ازجمله پرداخت بدهی باشگاه 

به بازیکنان تیم به گفت وگو پرداخت.

در ادامـــه پیروانی یـــک پیام مهم را از ســـرمربی تیمش برای 

رســـول پناه آورده بود و آن هم این بود که باشـــگاه کمی بیشتر 

به دنبال دفاع از حقوق پرســـپولیس در لیگ برتر باشد. چراکه 

مربیان و بازیکنان تا به امروز هرچه در توان داشتند برای فشار 

آوردن به مســـئولان جهت جلوگیـــری از تعطیلی لیگ به کار 

بسته اند، اما باشگاه با سکوت خود به نوعی با موافقان تعطیلی 

لیگ همراهی می کند.

بعد از انتقال این صحبت ها، سرپرســـت موقت باشگاه دست 

به گوشـــی شـــده و مصاحبه مفصلی را با رسانه ها درخصوص 

مخالفت با تعطیلی لیگ انجام داد!
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گزارش »فرهیختگان« از تازه ترین اخبار پرسپولیس؛ نه باشگاه فسخ کرده نه استوکس

یکنان برای پرداخت پول تا 7 خرداد تمدید وعده به باز
سکوت پیشکسوتان به خاطر سهام، مصاحبه رسول پناه به درخواست پیروانی

چند روز پیش بود که باشگاه استقلال اعلام کرد قسمت اول از مطالبات 

هرویه میلیچ، مدافع تیم اســـتقلال از طریق امورمالی باشگاه استقلال 

به حسابی که ازسوی او معرفی شده، واریز می شود که البته این حساب در 

یکی از بانک های اروپایی است و مبلغ مزبور پس از طی تشریفات بانکی در 

حساب میلیچ خواهد نشست. طبق اعلام باشگاه استقلال، این نخستین 

قســـمت از مطالبات میلیچ بوده و مابقی مطالبات وی نیز با همین روش 

پرداخت می شـــود. با این حال پیگیری ها نشان می دهد بازهم خبری از 

پرداختی به میلیچ نشده تا دوباره برخی شائبه ها ایجاد شود که این بار هم 

بازیکن کروات استقلال سر کار گذاشته شده و بعد از ایمان ابرا، این بار خود 

باشگاه به نوعی در پرداختی به میلیچ کوتاهی کرده است.

این درحالی اســـت که این ســـوال پیش آمد که چرا شیخ دیاباته زودتر از 

میلیچ مطالباتش را دریافت کرد و دلیل این مســـاله چه بود که پاســـخ آن 

به نوع حساب بانکی آنها و شهر مقصد دو بازیکن خارجی استقلال مربوط 

می شد. دیاباته شماره حساب مربوط به امارات را به باشگاه داده بود و در 

امارات پول یک روز پس از واریز به حساب شخص، واریز می شود اما حساب 

میلیچ برای کی یف بوده که اصولا پس از سه، چهار روز و با بررسی بانک، پول 

به حساب شخص خواهد نشست که این اتفاق موجب شده هنوز پولی به 

حساب بازیکن کروات استقلال ننشیند. البته اتفاق خوبی که در این رابطه 

صورت  گرفته این است که باشگاه بدون واسطه و به صورت مستقیم پول 

را به حساب خارجی ها منتقل کرده و مشکلی از این بابت وجود ندارد. به 

بهانه این اتفاقات با ستاره باتجربه استقلال که به تازگی تولدش را هم جشن 

گرفته، گپ زدیم. گفت وگوی »فرهیختگان« با میلیچ را در ادامه می خوانید.

از تولدت شروع کنیم. با یک استوری عاشقانه به استقبال 

میلادت رفتی.

بله درست است. از همه آنهایی که به من لطف دارند بابت حمایت 

و عشـــقی که به من می دهند تشـــکر کرده و تاکید کردم من 

برمی گردم! در این مدت از هواداران گرفته تا همبازی ها و کادر 

تولدم را تبریک گفتند و از آنها ممنونم که همیشه من را به یاد دارند 

و امیدوارم بتوانم این مهر و محبت آنها را یک روز جبران کنم. البته 

دلم برای تهران و دوستانم و از همه مهم تر برای فوتبال تنگ شده 

است. امیدوارم کرونا زودتر تمام شود تا مقدمات برگزاری فوتبال 

و تمرینات دوباره مهیا شود.

واقعا برمی گردی؟ صحبت از فسخ یک طرفه قراردادت شنیده 

می شد.

چرا نباید برگردم؟ من با استقلال قرارداد حرفه ای دارم و به 

آن پایبندم. البته طی چند روز اخیر باشگاه تلاش هایی 

را درخصوص پرداخت مطالباتم  انجام داده و جا دارد 

از مدیریت جدید باشگاه تشکر کنم. البته در مقطعی 

نامه ای را برای باشـــگاه تنظیم کرده و به آنها درخصوص مشکلات مالی نکاتی 

را گفتم اما در هر صورت با اســـتقلال قرارداد دارم و به خاطر نام بزرگ این تیم و 

هوادارانش قراردادم را فسخ نکرده ام. منتظرم تا شرایط مهیا شود و دوباره به ایران 

برگردم و در تمرینات شرکت کنم.

گویا برای تو و دیاباته واریزی انجام شده ولی هنوز پولی نگرفته ای!

درباره شیخ خبری ندارم. شاید پولش را گرفته اما تا به الان برای من خبری نشده 

است. البته من هم شنیده ام این اتفاق رخ داده و امیدوارم طی ساعات آینده این 

نقل وانتقال مالی صورت بگیرد تا بعد از حدود چهارماه بالاخره دریافتی داشته 

باشم! من بارها گفته ام اگر پولی باشد باید بین همه بازیکنان استقلال تقسیم 

شود و امیدوارم با تلاش مدیریت باشگاه تمامی اعضا به  حق وحقوق خود برسند.

می گویند از ماجرای رسیدهای جعلی به شدت عصبانی شده بودی!

چرا نباید عصبی می شدم؟ یک نفر می خواست با رسید پرداخت جعلی با حیثیت نام 

بزرگ استقلال بازی کند. رسیدهای من و شیخ جعلی و قلابی بود و انگار یک نفر 

ما و باشگاه را به سخره گرفته بود. به ما رسید دادند اما پولی در حساب نبود و به 

همین دلیل خیلی زود این موضوع را به گوش مسئولان باشگاه رساندم و طبیعی 

هم بود که خیلی عصبانی باشم.

در خبرها آمده بود فرهاد مجیدی به ســـعادتمند تاکید کرده باید مشکل 

دیاباته و میلیچ زودتر حل شود تا این دو بازیکن با شروع تمرینات استقلال 

مشـــکلی برای بازگشـــت به تهران نداشته باشـــند. در این خصوص چه 

صحبتی داری؟

مجیدی مربی جوان و باهوشـــی است و انگیزه های زیادی نیز برای موفق شدن 

دارد.  او بیشتر از هر فردی در این مدت تلاش کرد تا اعتماد بین افراد از بین نرود 

و همه چیز برپایه صداقت و درستی باشد. از او تشکر می کنم که پیگیر امور ما بود 

و امیدوارم در زمین زحمات او و لطف و حمایت هواداران را جبران کنیم.

گویا قرار اســـت تمرینات تیم ها چند روز دیگر آغاز شود. برای تو 

خبر خوبی است؟

خدا کند این اتفاق رخ دهد. من که آماده برگشت و حضور در تمرینات 

هســـتم و امیدوارم خیلی زود دوباره شـــرایط مثل گذشته شود تا در 

ورزشگاه آزادی و درمقابل چشم هواداران بتوانیم یک بار دیگر با 

پیراهن استقلال بازی کنیم و بردهایمان را جشن بگیریم.

فکر می کنی اگر لیگ از ســـر گرفته شود، 

استقلال شانسی برای قهرمانی دارد؟

بازی های زیادی باقی مانده و به نظرم شانس 

قهرمانی داریم چون بعد از کرونا شـــرایط 

تغییر کرده و تیم ها آن شـــرایط ســـابق را 

نخواهند داشـــت. امیدوارم ما بتوانیم از 

این شـــرایط به نحو احسن استفاده کنیم. 

نســـبت به رقبا یک بازی هم کمتر انجام دادیم و 

فکر می کنم برای قهرمانی کم شانس نیستیم.

رسـانه های ایتالیایـی هـر روز اخبـار جدیـدی از احتمـال جدایـی سـردار 

آزمـون از زنیـت و حضـور ایـن مهاجـم ایرانـی در ناپولـی منتشـر می کنند، اما 

بااین حـال مدیـران باشـگاه روسـی بـا تکذیـب مذاکـره دربـاره مهاجـم خـود، 

فعـلا از اظهارنظـر قطعـی دربـاره مانـدن یـا رفتـن او خـودداری می کننـد. در 

سـال های اخیـر همـواره شـایعات زیـادی دربـاره حضـور آزمـون در لیگ های 

معتبـر اروپایـی منتشـر شـده اسـت، امـا درنهایت او ترجیـح داده همچنان در 

روسـیه به فوتبـال خـود ادامـه دهـد. بااین حـال این بـار به نظـر می رسـد او 

مشـتریان زیـادی از انگلیـس، ایتالیـا و حتـی اسـپانیا دارد و شـاید فصـل بعد 

بالاخـره طلسـم جدایـی اش از لیـگ روسـیه شکسـته شـود. سـایت »سـاکر« 

روسـیه در گزارشـی به بررسـی وضعیت آزمون در زنیت پرداخته و گزینه های 

پیـش روی باشـگاه دربـاره ایـن مهاجـم ایرانـی را بررسـی کرده اسـت.

در مطلـب ایـن سـایت آمـده اسـت: »آینـده زوج خط حملـه زنیـت مشـخص 

نیسـت. آرتـم زیوبـا اگرچـه هنـوز بـا ایـن تیـم قـرارداد دارد اما فعـلا تصمیمی 

بـرای تمدیـد آن نگرفتـه اسـت. سـردار آزمـون نیـز شـاید راهـی ایتالیـا شـود. 

رسـانه های ایـن کشـور اخبـار زیـادی دربـاره تمایـل ناپولـی بـرای خریـد او و 

مذاکـرات دو باشـگاه منتشـر کرده انـد و ممکـن اسـت این بازیکـن فصل بعد 

راهـی سـری A شـود. لاتزیـو نیـز بی میـل نیسـت تـا زوج ایده آلی بـرای چیرو 

ایموبیلـه پیـدا کنـد و احتمـال دارد آنهـا نیـز به کـورس رقابت بـرای خرید این 

ملی پـوش ایرانـی وارد شـوند. بـا توجـه بـه شـواهد به نظـر می رسـد جدایـی 

آزمـون از زنیـت جدی اسـت و باشـگاه بایـد به زودی دراین بـاره تصمیم نهایی 

را بگیـرد. به همین دلیـل زنیـت چنـد گزینـه بـرای خط حملـه خود در شـرایط 

کنونی پیـش رو دارد.«

 تغییر سیستم تیم

یکـی از راحت تریـن و محتمل تریـن گزینه هـای تیـم درصـورت 

جدایـی آزمـون، اسـتفاده از زیوبـا به تنهایـی در نـوک خط حمله 

اسـت. سـماک، سـرمربی زنیـت می توانـد تیمـش را بـا آرایـش 

1-5-4 راهی میدان کند. این مهاجم روس در نوک خط حمله 

می تواند به خوبی از جانب وینگرهایی نظیر مالکوم و دریوسی 

تغذیـه شـود. ایـن سیسـتم می توانـد بـرای زنیت راهگشـا باشـد و 

درصـورت لـزوم، مربـی می توانـد بـا اضافـه کـردن یـک مهاجـم 

دیگـر بـه 2-4-4 کنونـی که تیم با آن آشـناتر اسـت، برگردد. 

درصـورت حضـور یـک هافبـک هجومـی، باریـوس و زوج او 

می تواننـد نقـش موثرتـری در تیم داشـته باشـند.

 بازگشت کوکورین 

و حفظ سیستم فعلی

فعـلا مسـابقات لیـگ به دلیل کرونـا متوقف 

شـده و مـدودوف، رئیـس باشـگاه نیـز انجام 

مذاکـرات دربـاره جابه جایـی بازیکنـان را بـه 

مشـخص شـدن تکلیف مسـابقات موکول کرده اسـت. بازگرداندن الکسـاندر 

کوکوریـن بـه زنیـت، می توانـد یکـی از گزینه های باشـگاه باشـد. این مهاجم 

روس در پایـان فصـل به عنـوان بازیکـن آزاد می توانـد دوبـاره پیراهـن زنیـت 

را به تـن کنـد و البتـه حضـور دوبـاره او خالـی از ریسـک نیسـت. کوکوریـن 

فرازونشـیب زیـادی در بـازی اش دارد و می توانـد عالـی یـا فاجعه باشـد. نکته 

بعـدی اینکـه او بیشـتر دوسـت دارد در کناره هـا بـازی کنـد و برخـلاف آزمـون 

تمایلـی بـرای بـازی به عنـوان مهاجـم هدف نـدارد. مورد بعدی کـه این گزینه 

را کمـی دور از ذهـن می کنـد اینکـه زوج او و زیوبـا قبـلا در زنیـت عملکـرد 

خوبـی نداشـته اند و به همین دلیـل شـاید سـماک تمایلـی بـه تکـرار اشـتباه 

گذشـته نداشـته باشـد. البته ارزان بودن و آشـنایی کوکورین با فضای زنیت 

و همچنیـن شـناخت او از زیوبـا می توانـد از نـکات مثبـت ایـن گزینـه باشـد.

 خرید یک مهاجم جایگزین برای آزمون

آزمـون در ایـن فصـل عملکـردی نزدیـک بـه زیوبـا در خط حمله زنیت داشـته، 

اما برخی فرصت های خوب را هم از دسـت داده اسـت. او کمتر از زوجش در 

خط حملـه گل زده، امـا همـکاری خوبـی با او داشـته و البته تعـداد پاس های 

گل او هم کمتر بوده اسـت. زنیت بدون او نابود نخواهد شـد و آنها می توانند 

بـا خریـد یـک مهاجـم کـه خصوصیاتی نزدیک بـه این ملی پـوش ایرانی دارد، 

جـای خالـی اش را پـر کننـد. سـماک نشـان داده کـه تمایـل زیادی بـه تغییر 

تاکتیـک نـدارد و به همین دلیل اخباری مبنی بـر تمایلش برای خرید »اوموت 

نیر«، مهاجم بشیکتاش منتشر شده است. »نیر« اگرچه در این تیم ترکیه ای 

نیمکت نشـین بوراک ییلماز باتجربه اسـت، اما به عنوان یک مهاجم می تواند 

خریـد خوبـی بـرای زنیـت باشـد. آنها با پول فـروش آزمـون، گزینه های خوبی 

بـرای جانشـینی او در خط حملـه پیدا خواهند کرد.

 استفاده از ترکیبی نامتعارف

سـماک درصـورت عدم اسـتفاده از گزینه هـای قبلـی می توانـد بازیکنـی را 

از دیگـر پسـت ها در خط حملـه و درکنـار زیوبـا قـرار دهـد. سباسـتین 

دریوسـی یکـی از آنهاسـت کـه در پسـت هافبـک کنـاری بـازی 

می کند، اما خودش دوسـت دارد بیشـتر به خط حمله کمک کند. 

اگـر ایـن بازیکـن آرژانتینی بتواند اعتماد سـرمربی را به دسـت آورد 

شـاید نیـازی بـه خریـد یـک مهاجـم جدید نباشـد.

 نابود کردن رویای آزمون

پیـش از ایـن نیـز آرتـم زیوبـا، آرزو داشـت تـا بـازی در 

لیـگ برتـر را تجربـه کنـد امـا زنیت بـا آن مخالفت کرد. 

حـالا آنهـا می تواننـد همین تاکتیـک را دربـاره آزمون 

نیـز بـه کار گیرنـد. مسـلما آزمـون دوسـت دارد فضای 

جدیـدی را تجربـه کنـد و بـا توجـه بـه سن وسـالش 

ایتالیـا کسـب کنـد.  می توانـد تجربـه خوبـی در 

پیتزاهـای ناپـل هـم مسـلما بهتـر از سـن پترزبورگ 

هسـتند؛ اما چرا زنیت باید اجازه جدایی به سـتاره اش 

را بدهـد و ممکـن اسـت مذاکـرات را بـه بن بسـت 

بکشـاند.

  گفت وگو

میلیچ در گفت وگو با »فرهیختگان«: مطالباتم هنوز واریز نشده اما می شود

شانس قهرمانی داریم چون شرایط مثل قبل نیست 
متاسفم که یک نفر می خواست با حیثیت نام بزرگ استقلال بازی کند

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار

سیامکخاجی
  روزنامه نگار

آرشمحمدی
  روزنامه نگار

  گزارش

ساکر روسیه گزینه های زنیت در صورت جدایی ستاره ایرانی را بررسی کرد

سرنوشت زیوبا در انتظار سردار؟
روس ها اگر جانشینی برای آزمون پیدا نکنند احتمالا اجازه جدایی نمی دهند


